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PROTOKÓŁ Nr XLVII/2022 

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO 

 

z dnia 26 października 2022 r. 

 

 

     Sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbyła się w sali numer 19 Urzędu Miasta przy ulicy 

Wolności 18.  

Rozpoczęcie XLVII sesji nastąpiło o godzinie 13.30. 

Zakończenie XLVII sesji nastąpiło o godzinie 15.10. 

 

Ad 1 

     Otwarcia XLVII sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonała jej Przewodnicząca pani 

Aleksandra Basikowska. Następnie pani Aleksandra Basikowska  poinformowała, że zgodnie 

z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym obrady będą 

transmitowane  i utrwalone za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

   Powitała zgromadzonych: Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno, Burmistrza Wąbrzeźna pana 

Tomasza Zygnarowskiego, Zastępcę Burmistrza pana Wojciecha Trzcińskiego, panią Mariolę 

Frankowską Skarbnika Miasta, panią Dorotę Stempską Sekretarz Miasta, panią Monikę 

Kochowicz Radcę Prawnego Urzędu Miasta, dyrektorów miejskich placówek oświatowych, 

prezesów miejskich spółek, pracowników Urzędu Miasta, a także mieszkańców, oglądających 

obrady za pośrednictwem Miejskiej Telewizji Kablowej. 

 

Ad 2 

    Pani Aleksandra Basikowska na podstawie listy obecności stwierdziła quorum. Oznajmiła, 

że w obradach uczestniczy 15 radnych. 

Ad 3 

  Przewodnicząca Rady odczytała propozycję porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym. 
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5. Informacja dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych Burmistrzowi Wąbrzeźna przez 

zobowiązanych do tego pracowników za rok 2021. 

6. Informacja Przewodniczącej Rady w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych przez 

Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno za rok 2021. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2022-2032. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2022 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Wąbrzeźna dla obszaru położonego przy ul. Przejazdowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Wąbrzeźna dla obszaru położonego przy ulicy Chełmińskiej – II 

obszar. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku 

dla osób bezdomnych lub w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wąbrzeźnie. 

13. Wolne głosy. 

14. Zamknięcie XLVII sesji Rady Miasta. 

 

    Nikt nie złożył wniosku w przedmiocie zmiany porządku obrad XLVII sesji Rady Miasta 

Wąbrzeźno 

 

Ad 4 

  

   Pan Tomasz Zygnarowski zapoznał z Informacją o pracy Burmistrza w okresie 

międzysesyjnym – załącznik nr 3 

 

Ad 5 

Pan Tomasz Zygnarowski przedstawił informację dotyczącą oświadczeń majątkowych 

zobowiązanych do tego pracowników Urzędu Miasta za 2021 rok – załącznik nr 4 

 

Ad 6 

Przewodnicząca Rady Pani Aleksandra Basikowska przedstawiał informację dotyczącą 

oświadczeń majątkowych Radnych Rady Miasta za rok 2021 – załącznik nr 5 
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Ad 7 

   Przewodnicząca Rady Miasta Wąbrzeźno  poinformowała, że wszystkie złożone na XLVII 

sesję Rady Miasta Wąbrzeźno projekty uchwał zostały przedstawione i omówione podczas 

wspólnego posiedzenia wszystkich komisji Rady Miasta, które odbyło się w dniu 24 

października br. o godzinie 13.30. 

Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że na podstawie art. 232 ustawy o finansach 

publicznych dokonuje się zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w zakresie planowanego 

wykonania dochodów i wydatków budżetu w roku 2022. 

W przedstawionym WPF: 

1. Wprowadza się zadanie " Rozbudowa infrastruktury turystyczno-rekreacyjnej na 

podzamczu w Wąbrzeźnie" na lata 2022-2024 na kwotę 2.842.176,48 zł, z dofinansowaniem 

ze środków unijnych w kwocie 2.415.000,00 zł i wkładem własnym w kwocie 427.176,48 zł; 

2. Zmienia się wartość wydatków na drogi, w pozycji Przebudowa ulic gminnych - poprawa 

infrastruktury za wsparciem RFPD o kwotę 87.350,00 zł dotyczącą przejścia na ulicy Matejki, 

na budowę którego środki pozyskaliśmy z Rządowego programu ograniczenia przestępczości i 

aspołecznych zachowań na kwotę 100.000,00 zł 

3. Zmienia się wartość planowanych wydatków na budowę parkingów i chodników przez 

MZUK w 2022 roku przez zmniejszenie planowanych wydatków o 24.500,00 zł (prace 

z materiałów powierzonych spowodowały niższe wydatki) 

4. Wprowadza się zadanie związane z otrzymanymi w 2022 roku środkami w ramach 

zwiększenia kwoty udziałów w PIT i zmniejszenie subwencji rozwojowej w 2023 roku, 

w ramach otrzymanej kwoty 15% ma zostać przeznaczone na działania ograniczające zużycie 

energii. Kwota 433.262,79 zł została zaplanowana na wykonanie instalacji fotowoltaicznych 

na obiektach Miasta Wąbrzeźno w latach 2022 do 2025 

5. W ramach realizacji projektu przez MOPS "Kluby Seniora w Wąbrzeźnie" wprowadza się 

korektę na 2,00 zł wynikającą z realizacji zadania 

6. Wprowadza się wydatki w perspektywie 2022 - 2023 roku w ramach realizacji zadania 

"Czyste Powietrze", po podpisaniu Porozumienia na kwotę łączną 60.600,00 zł. 

Zmiany w WPF odzwierciedlają zmiany ujęte w planowanej zmianie budżetu na 

26.10.2022 r., w tym przede wszystkim zwiększa się wartość planowanych kwot na odsetki do 

kwoty 1.782.322,46 zł na spłaty rat odsetek. Taka konieczność wynika z decyzji Rady Polityki 

Pieniężnej, która, podnosząc bazowe stopy procentowe, powoduje wzrost oprocentowania 

kredytów zaciągniętych w latach ubiegłych. 
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Uchwała Nr XLVII/295/22 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2022-2032 została podjęta przy 

15 głosach „za” -załącznik nr 6 

Ad 8 

Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że zmiany w budżecie miasta na 2022 rok obejmują: 

Zmiany ujęte w planie dochodów zwiększają dochody o 2.260.021,37 zł i dotyczą: 

1) Wprowadzenia do budżetu Decyzji ST3.4753.9.2022 w związku z przyznaniem kwoty 

2.888.418,57 zł dodatkowych dochodów na 2022 rok z tytułu udziału we wpływach z podatku 

dochodowego osób fizycznych - PIT, 

2) wprowadzenia decyzji WFB.I.3120.3.71.2022 zwiększającej dotacje na: wypłatę zasiłków 

stałych 5.966,00 zł, wypłatę pomocy państwa w wychowaniu dzieci 42.262,00 zł, wypłacenie 

świadczeń rodzinnych na kwotę 607.443,00 zł, na obsługę zadania „Karta Dużej Rodziny” 

56 zł, i opłacenie składek ubezpieczenia zdrowotnego 19.565,00 zł, 

3) wprowadzenia decyzji WFB.I.3120.3.71.2022 zwiększającej dotacje na: wypłatę części 

podatku akcyzowego producentom rolnym na kwotę 6.912,23 zł, wyposażenie szkół 

w podręczniki, materiały edukacyjne 3.572,23 zł (44% braków), realizację Rządowego 

programu ograniczania przestępczości i aspołecznych zachowań projekt „Bezpieczne przejście 

dla pieszych przy ul. Matejki w Wąbrzeźnie” na kwotę 100.000,00 zł, 

4) zmniejszenia dochodów z tytułu opłat z tytułu wieczystego użytkowania o 30.000,00 zł 

w związku z brakiem wpływu zaległości za lata ubiegłe, 

5) przeniesienia między paragrafami dochodowymi wpływów na obsługę zadania wypłaty 

40,00 zł dla mieszkańców udostępniających swoje lokale mieszkalne obywatelom Ukrainy 

w kwocie 900,00 zł, 

6) zwiększenia z tytułu wyższych wpływów z odsetek z niezapłaconych w terminie 

podatków łącznie w kwocie 6.500,00 zł, 

7) zmniejszenia po analizie dochodów podatkowych z tytułu: podatku od nieruchomości 

400.000,00 zł, opłaty targowej 30.000,00 zł, opłaty adiacenckiej 110.000,00 zł, kosztów 

egzekucyjnych i odsetek podatkowych 10.000,00 zł, wpływów z opłaty skarbowej 

50.000,00 zł, wpływów z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym 

50.000,00 zł 

8) zwiększenia dochodów o środki przekazane z wydzielonych rachunków oświaty na kwotę 

10.000,00zł, 

9) zwiększenia dochodów MZUK o kwotę 56.300,00 zł z tytułu przepływów finansowych 

przy rozliczeniu pobytu obywateli Ukrainy w hotelu przy Stadionie Miejskim, 
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10) zmniejszenia dochodów planowanych z RFDL na kwotę 69.880,00 zł w związku 

z planowanym przebudowaniem przejścia na ul. Matejki, które, na podstawie powyżej opisanej 

decyzji, finansowane będzie ze środków Rządowego programu ograniczania przestępczości 

i aspołecznych zachowań, projekt „Bezpieczne przejście dla pieszych przy ul. Matejki 

w Wąbrzeźnie” na kwotę 100.000,00 zł, 

11) zmniejszenie dochodów o środki planowane z rozliczenia projektów zrealizowanych 

w latach ubiegłych, a więc „Przystań sportów wodnych” 237.810,98 zł, instalacje OZE 

501.354,46 zł oraz wykonanie lamp na terenach miasta 3.326,22 zł 

12) wprowadzenie zmiany w projekcie MOPS Kluby Seniora w Wąbrzeźnie - na kwotę 

2,00 zł na podstawie pisma złożonego przez księgowego projektu, 

13) wprowadzenia do budżetu gminy dochodów na 2022 r na kwotę 42.500,00 zł 

dotyczących programu „Czyste powietrze”, realizowanego w latach 2021-2023. 

Zmiany ujęte w  planie wydatków zwiększają wydatki o kwotę 2.260.021,37 zł i dotyczą: 

1) wprowadzenia wydatków z decyzji WFB.I.3120.3.71.2022 zwiększającej dotacje na: 

wypłatę zasiłków stałych 5.966,00 zł, wypłatę pomocy państwa w wychowaniu dzieci 

42.262,00 zł, wypłacenie świadczeń rodzinnych na kwotę 607.443,00 zł, na obsługę zadania 

„Karta Dużej Rodziny” 56 zł, i opłacenie składek ubezpieczenia zdrowotnego 19.565,00 zł, 

2) wprowadzenia wydatków decyzji WFB.I.3120.3.71.2022 zwiększającej dotacje na: 

wypłatę części podatku akcyzowego producentom rolnym na kwotę 6.912,23 zł, wyposażenie 

szkół w podręczniki, materiały edukacyjne 3.572,23 zł (44% braków), realizację Rządowego 

programu ograniczania przestępczości i aspołecznych zachowań projekt „Bezpieczne przejście 

dla pieszych przy ul. Matejki w Wąbrzeźnie” na kwotę 100.000,00 zł, 

3) zmniejszenia wydatków o kwotę 87.350,00 zł zaplanowanej na wykonanie budowy 

przejścia na ul. Matejki ze środków RFRD, zmiana finansowania na Rządowy program 

ograniczania przestępczości i aspołecznych zachowań projekt „Bezpieczne przejście dla 

pieszych przy ul. Matejki w Wąbrzeźnie” na kwotę 100.000,00 zł, 

4) zmiany wydatków i źródeł finansowania oraz nazwy w zadania Program Funkcjonalno-

Użytkowy, studium na Rozwój .Infrastruktury Turystyczno-Rekreacyjnej na .Podzamczu 

w Wąbrzeźnie na „Rozbudowa infrastruktury turystyczno-rekreacyjnej na Podzamczu 

w Wąbrzeźnie” z realizacją w latach 2022-2024 i w 2022 roku w kwocie 98.240,00 zł, w tym 

ze środków unijnych 83.504,00 zł 

5) w wydatkach urzędu przesuwa się środki w ramach wcześniej zaplanowanych na kwotę 

83.000,00 zł oraz zwiększa się wydatki na wynagrodzenia interwencyjne, zadania zlecone 

a także nie planowane jubileusze pracowników na kwotę 256.609,82 zł, 
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6) zmniejszenia wydatków o kwotę 7.000,00 zł planowanej na fundusz specjalny KPP po 

zaakceptowaniu na poprzedniej sesji zmiany celu wsparcia z samochodu na urządzenie do 

badania głośności, 

7) zwiększenia wydatków w oświacie, przede wszystkim na wynagrodzenia na kwotę 

398.000,00 zł oraz na zakup pieca do kuchni w SP nr 3 na kwotę 10.000,00 zł, 

10) zwiększenia po raz kolejny wydatków na odsetki od kredytów zaciągniętych w latach 

ubiegłych na kwotę 500.000,00 zł do kwoty 1.779.125,00 zł w związku z decyzjami Rady 

Polityki Pieniężnej o podwyższeniu stóp procentowych, 

11) wprowadzenia zmian w budżecie na wniosek Dyrektora WCPTiIS w ramach 

posiadanego planu na kwotę 2.240,00 zł, 

12) zwiększenia wydatków na dotację dla Przedszkola „Jedno Słońce” na kwotę 

111.000,00 zł, 

13 )wprowadzenia wydatków w MOPS w związku z pismem Dyrektora MOPS na 

utrzymanie osób w domach pomocy społecznej na kwotę 196.773,85 zł, na pobyty 

mieszkańców w placówkach opiekuńczych 8.862,70 zł, 

14) wprowadzenia zwiększenia wydatków w MOPS na podstawie pisma Dyrektora MOPS 

na wsparcie rodziny i pieczę zastępczą łącznie na kwotę 46.808,54 zł, 

15) wprowadzenia zwiększenia wydatków w MOPS na podstawie pisma Dyrektora MOPS 

na wypłatę dodatków mieszkaniowych 176.000,00 zł, 

16) wprowadzenie zmiany w projekcie MOPS „Usługi na rzecz osób niesamodzielnych 

w Wąbrzeźnie” - na kwotę 5.300,00 zł na podstawie pisma złożonego przez księgowego 

projektu , 

17) wprowadzenia zmian w wydatkach MZUK na kwotę 256.300,00 zł, w związku z bieżącą 

działalnością MZUK, 

18) wprowadzenia zwiększenia dotacji dla WDK na przegląd techniczny mobilnej sceny 

w kwocie 6.500,00 zł, 

19) wprowadzenia zwiększenia dotacji dla MIPBP na wypłatę odprawy emerytalnej 

w kwocie 20.000,00 zł, 

20) wprowadzenia do budżetu gminy wydatków na 2022 r na kwotę 42.500,00 zł 

dotyczących programu „Czyste powietrze” realizowanego w latach 2021-2023. 

 

Uchwała Nr XLVII/296/22 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2022 rok 

została podjęta przy 15 głosach „za” -załącznik nr 7 
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Ad 9 

Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że projekt planu uwzględnia obecne zagospodarowanie 

terenu oraz wyznacza nowe tereny pod zabudowę mieszkaniowo-usługową i usługową wraz 

z terenami komunikacyjnymi na zasadzie kontynuacji istniejącej funkcji i funkcji sąsiednich 

terenów objętych obowiązującym planem miejscowym. Projektowana zabudowa będzie 

stanowiła uzupełnienie zabudowy usługowej znajdującej się przy drodze wojewódzkiej nr 

548 oraz projektowanej zabudowy mieszkaniowej i ciągu komunikacyjnego na wschód od 

terenu objętego opracowaniem. Obszar objęty planem znajduje się w obszarze o wykształconej 

zwartej strukturze funkcjonalno-przestrzennej. Projektowany układ komunikacyjny stanowi 

kontynuację ciągu komunikacyjnego wyznaczonego w obowiązującym planie miejscowym 

i będzie stanowił powiązanie z istniejącą siecią dróg poza granicami planu. Potrzeba 

zaopatrzenia terenu w infrastrukturę techniczną będzie opierała się głównie na budowie 

przyłącza wodociągowego do sieci wodociągowej zlokalizowanej w przyległej drodze gminnej 

oraz rozbudowie miejskiej sieci kanalizacyjnej obciążając budżet gminy w tym zakresie. 

Stwierdza się zgodność z wynikami „Analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym 

Gminy Miasta Wąbrzeźno”, o której mowa w art. 32 ust. 1 ustawy o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym, stanowiącej załącznik do uchwały nr XLI/273/22 Rady 

Miejskiej w Wąbrzeźnie z dnia 1 czerwca 2022 r. w sprawie aktualności Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz planów zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Miasto Wąbrzeźno. W zakresie sposobu uwzględnienia „uniwersalnego 

projektowania”, należy stwierdzić, iż plan stwarza możliwość dla stosowania rozwiązań 

zapewniających równy dostęp do dóbr i usług. Określenie ogólnych parametrów i wskaźników 

zabudowy daje podstawę do zastosowania uniwersalnego projektowania na poziomie 

rozwiązań architektonicznych. 

 

Uchwała Nr XLVII/297/22 w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Wąbrzeźna dla obszaru położonego przy ul. Przejazdowej została 

podjęta przy 15 głosach „za” -załącznik nr 8 

 

Ad 10 

  Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że projekt planu uwzględnia obecne zagospodarowanie 

terenu oraz wyznacza nowe tereny pod zabudowę mieszkaniowo-usługową i mieszkaniową 

jednorodzinną wraz z terenami komunikacyjnymi na zasadzie kontynuacji funkcji. 

Projektowana zabudowa pozwoli koncentrować funkcję mieszkaniową w pobliżu centrum 
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miasta, wykorzystując tereny, które mają takie predyspozycje, minimalizując 

transportochłonność układu przestrzennego. Obszar objęty planem znajduje się w obszarze o  w 

pełni wykształconej zwartej strukturze funkcjonalno-przestrzennej. Zmiany w układzie 

komunikacyjnym mają na celu zapewnienie bezpiecznej obsługi projektowanej zabudowy 

mieszkaniowej oraz powiązaniu systemu komunikacyjnego z istniejącą siecią dróg poza 

granicami planu. Potrzeba zaopatrzenia terenu w infrastrukturę techniczną będzie opierała się 

głównie na budowie przyłącza wodociągowego do sieci wodociągowej 

zlokalizowanej w przyległej drodze gminnej oraz rozbudowie miejskiej sieci kanalizacyjnej 

obciążając budżet gminy w tym zakresie. 

Stwierdza się zgodność z wynikami „Analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym 

Gminy Miasta Wąbrzeźno”, o której mowa w art. 32 ust. 1 ustawy o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym, stanowiącej załącznik do uchwały nr XLI/273/22 Rady 

Miejskiej w Wąbrzeźnie z dnia 1 czerwca 2022 r. w sprawie aktualności Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz planów zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Miasto Wąbrzeźno. W zakresie sposobu uwzględnienia „uniwersalnego 

projektowania” należy stwierdzić, iż plan stwarza możliwość dla stosowania rozwiązań 

zapewniających równy dostęp do dóbr i usług. Określenie ogólnych parametrów i wskaźników 

zabudowy daje podstawę do zastosowania uniwersalnego projektowania na poziomie 

rozwiązań architektonicznych. 

 

Uchwała Nr XLVII/298/22 w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Wąbrzeźna dla obszaru położonego przy ulicy Chełmińskiej – II 

obszar została podjęta przy 15 głosach „za” -załącznik nr 9 

 

Ad 11 

   Pani Aleksandra Basikowska oznajmiła, że projekt uchwały w sprawie zmiany zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych lub w schronisku dla osób 

bezdomnych z usługami opiekuńczymi był szeroko omawiany i dyskutowany podczas 

wspólnego posiedzenia wszystkich komisji Rady Miasta w dniu 24 października 2022 roku. 

Wobec braku pytań przystąpiła do głosowania. 

 

Uchwała Nr XLVII/299/22 w sprawie zmiany zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w schronisku dla osób bezdomnych lub w schronisku dla osób bezdomnych z usługami 

opiekuńczymi została podjęta przy 15 głosach „za” -załącznik nr 10 
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Ad 12 

Pani Anna Wróblewska Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąbrzeźnie 

oznajmiła, że ośrodek realizuje zadania z zakresu ustawy o pomocy społecznej, świadczeń 

rodzinnych, pomocy osobom uprawnionym do alimentów i innych ustaw. 

Od ostatnich zmian statutowych zadania Ośrodka poszerzyły się o kolejne zadanie zlecone 

w postaci: 

- realizacji świadczenia pieniężnego z tytułu zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia 

obywatelom Ukrainy (tzw. 40 zł), 

- realizacji jednorazowego świadczenia pieniężnego przysługującego obywatelom Ukrainy, 

- realizację zadań wynikających z ustawy o dodatku węglowym, 

- realizacji dodatku dla gospodarstw domowych określonych ustawą o szczególnych 

rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła w związku z sytuacją na rynku paliw - 

W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

 

Uchwała Nr XLVII/300/22 zmieniająca uchwałę w sprawie statutu Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Wąbrzeźnie została podjęta przy 15 głosach „za” -załącznik nr 11 

 

Ad 13 

   Pan Marcin Lewicki Radny Rady Miasta zapytał Burmistrza Wąbrzeźna, czy może przekazać 

w dniu dzisiejszym jakieś informacje dotyczące przeprowadzonej w Urzędzie Miasta kontroli 

Najwyższej Izby Kontroli. 

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że odczuwa ogromną potrzebę podzielić się z 

Radnymi  informacją dotyczącą kontroli Najwyższej Izby Kontroli w Urzędzie Miasta. 

Oznajmił, że  była to jedna z wielu kontroli, które spadły jak grom z jasnego nieba na Urząd. 

Dodał, że powyższa kontrola była wyjątkowa, gdyż nie była kontrolą planowaną, nie była  

kontrolą z Urzędu, ale była kontrolą potocznie zwaną z donosu mająca na celu wykazać 

nieprawidłowości w Urzędzie Miasta.  Oznajmił, że w ostatnim czasie w Urzędzie Miasta 

odbyła się cała masa kontroli, zaczynając od kontroli Urzędu Marszałkowskiego, która trwała 

dwa miesiące i dotyczyła prawidłowości realizacji rewitalizacji parku Podzamcze i Wzgórza 

Zamkowego. Kontrola nie wykazała żadnych nieprawidłowości. Wcześniej była również 

kontrola NIK w wydziale Oświaty Urzędu Miasta, a obecnie trwa kontrola Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. 
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   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że kontrola Najwyższej Izby Kontroli była najbardziej 

szczegółowa, kompleksowa i najbardziej celowana w tematy, które prawdopodobnie bardzo 

drażniły zgłaszającego. Następnie pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że 16 marca 2022 roku 

do Urzędu Miasta zawitała kontrola NIK i zażądała setek dokumentów w oznaczonym terminie 

od 16 do 22 marca br. Kontrola obejmowała kwestie realizacji wszystkich inwestycji ze 

środkami Unijnymi w latach 2019-2022. Ponadto kontrola obejmowała : 

- ile w latach 2021-2022 wydano na pismo „Wąbrzeźnom bez tajemnic”, które jest 

czasopismem samorządowym dedykowanym do mieszkańców miasta,  

- czy Radzie Miasta przygotowano projekt uchwały dający Burmistrzowi umocowanie do 

wydania czasopisma, 

- kto jest redaktorem naczelnym czasopisma i w jaki sposób został on powołany, 

- kiedy i jakie działania podejmował Burmistrz Miasta w celu dostosowania w 2019 roku składu 

rad nadzorczych czyli analiza ówczesnego Przewodniczącego Rady Nadzorczej  Miejskiego 

Zakładu Energetyki Cieplnej Wodociągów i Kanalizacji, Pana Zbigniewa Ceglarskiego, analiza 

jego obecności na stanowisku w dwóch spółkach, 

- jakie były powody nie wykorzystania w pełni wydatków zaplanowanych w budżecie miasta 

w rozdziale 85.154 przeciwdziałania alkoholizmowi,  

- szczegółowa kontrola regulaminu zamówień publicznych za lata 2019-2022, 

- szczegółowa kontrola regulaminu organizacyjnego Urzędu Miasta w latach 2019-2022, 

- kontrola uchwały Rady Miasta w sprawie budżetu miasta za lata 2019 -2021, 

- kontrola ewidencji prowadzonych wszystkich postępowań o zamówienia publiczne w latach 

1019-2022, 

- kontrola dokumentów dotyczących postępowań zamówień animatora grupy samopomocowej 

Radnej Pani Małgorzaty Biewald, 

- kontrola udzielonego dofinansowanie do instalacji OZE odnawialnych źródeł energii, 

- szczegółowa kontrole faktur firmy świadczącej usługi w zakresie promocji, gadżetów i 

materiałów drukowanych dla Gminy Miasto Wąbrzeźno, 

- kontrola wszystkich jednorazowych zezwoleń na sprzedaż i podawanie napojów 

alkoholowych        w latach 2019-2021, 
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- kontrola Wąbrzeskiego Centrum Profilaktyki Terapii i Integracji Społecznej, analiza 

sprawozdań. 

  Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że kontrola NIK trwała bardzo długo i zakończyła się 30 

czerwca 2022 roku. Oświadczył, że w dniu 7 lipca br. udzielono wszelkich odpowiedzi na 

uwagi wniesione przez NIK. Zaznaczył, że dokumenty z kontroli NIK zostały zamieszczone w 

Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta. Następnie pan Tomasz Zygnarowski 

przekazał, że Najwyższa Izba Kontroli na podstawie art. 53 ust. 1 ustawy o NIK przedstawia 

następujące uwagi i wnioski: 

- podjęcie działań mających na celu klasyfikowanie wydatków zgodnie z ich treścią 

ekonomiczną, 

 podjęcie działań w celu zapewnienia właściwej obsługi jednostek przez CUW Centrum Usług 

Wspólnych, 

 - podjęcie działań w celu wydawania zezwoleń jednorazowych w sposób okazjonalny, a nie 

ciągły kontrola stwierdziła, że nie wysnuwa żadnych zaleceń, ponieważ  zdarzenie to miało 

incydentalny przypadek w 2019 roku, 

 - wzmocnienie nadzoru nad WCPTiIS i dotyczyło to wyłącznie kwestii księgowych, wydatków 

klasyfikowania. 

- zapewnienie prowadzenia postępowań i zawierania umów zgodnie z uregulowaniami 

wewnętrznymi czyli regulaminem zawierania zamówień publicznych. 

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że NIK nie miał uwag do kwestii Podzamcza, 

przetargów wielomilionowych ze środków Unii Europejskiej, kwestii wydawnictwa 

„Wąbrzeźno bez tajemnic”, kwestii tematyki Pana Zbigniewa Ceglarskiego, kwestii wydatków 

OZE oraz kwestii spływu kajakowego z Wąbrzeźna do Gdańska, a także kwestii Pani Radnej 

dotyczącej zajęć prowadzonych przez MOPS w Wąbrzeźnie. Ponadto NIK w uwagach i 

wnioskach nie zawarł nic w kwestii realizacji inwestycji przebudowa Przystani Sportów 

Wodnych na Podzamczu. Następnie pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że Gmina Miasto 

Wąbrzeźno w przedmiocie różnego rodzaju kontroli jest liderem wśród samorządów i inne 

samorządy zwracają się do Nas o porady.  

   Pan  Marcin Lewicki podziękował Burmistrzowi Wąbrzeźna za wyczerpującą odpowiedź 

dotyczącą kontroli NIK w Urzędzie Miasta. Dodał, że wcześniej nie było okazji porozmawiania 

na powyższy temat z uwagi na przerwę wakacyjną oraz tzw. uroczystą sesją we wrześniu br. 

Jeśli mogę się odnieść do pana wypowiedzi, to faktycznie Państwo powinniście mieć pełną 

wiedzę, a zatem może jakaś Komisja chciałaby podjąć temat kontroli.  
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    Pan Marcin Lewicki przekazał, że otrzymał informację, iż w Wąbrzeskim Domu Kultury 

odbyło się otwarcie Kawiarni Styl. Zapytał został przeprowadzony wcześniej jakiś remont ?  

    Pan Wojciech Trzciński Zastępca Burmistrza Wąbrzeźna poinformował, że Radny Marcin 

Lewicki prawdopodobnie pyta o akcję „Muzykowanie w dobrym Stylu”. Wyjaśnił, że akcja 

pn.: „Muzykowanie w dobrym Stylu” została rozpoczęta w zeszłym miesiącu i dotyczy 

reaktywowania oraz odnowienia tradycji uczęszczania do kawiarni Styl. Oznajmił, że w każdy 

weekend do końca roku w kawiarni Styl w WDK będzie odbywał się koncert na żywo. 

Następnie pan Wojciech Trzciński zaprosił wszystkich na najbliższy weekend do kawiarni Styl 

na występ wokalistki, która będzie prezentowała piosenki Anny Jantar.  

   Pan Marcin Lewicki zapytał pana Wojciecha Trzcińskiego, czy mógłby powiedzieć kilka 

słów                 w kwestii nagród dla pracowników oświaty w związku z Dniem Edukacji 

Narodowej. Poprosił                    o wyjaśnienie, kto w roku bieżącym pod nieobecność 

Kierownika Wydziału Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Rekreacji Urzędu Miasta, 

wnioskował o przyznanie nagród i czy była w tym zakresie zmieniana procedura. 

   Pan Wojciech Trzciński oznajmił, że podjęta ostatnie przez Radę Miasta uchwała w dniu 22 

czerwca 2022 r.  sprawie ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli 

dokonywała zmiany regulaminu. W związku z powyższym zasady przyznawania nagród dla 

nauczycieli zgodnie z §6 pkt 1 regulaminu  tj. z wnioskiem do Burmistrza Wąbrzeźna o 

przyznanie nagrody dyrektorowi Kierownik Wydziału Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i 

Rekreacji Urzędu Miasta Wąbrzeźno. Przekazał, że aktualnie Kierownik Wydziału Oświaty, 

Zdrowia, Kultury, Sportu i Rekreacji Urzędu Miasta Wąbrzeźno przebywa na zwolnieniu 

lekarskim. W związku z powyższym przekazano informację do wszystkich jednostek, że z 

powyższym wnioskiem mogą występować Rady Pedagogiczne. Wyjaśnił, że po zasięgnięciu 

opinii Radcy Prawnego Urzędu Miasta ustalono, że w obecnej sytuacji kompetencje 

Kierownika Wydziału Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Rekreacji Urzędu Miasta 

Wąbrzeźno może przejąć Zastępca Burmistrza Wąbrzeźna, który odpowiada za oświatę w 

Gminie Miasto Wąbrzeźno. W związku z powyższym z wnioskiem o nagrody do Burmistrza 

Wąbrzeźna wystąpił Zastępca Burmistrza.  

   Pan Marcin Lewicki zapytał, czy Zastępca Burmistrza Wąbrzeźna może podać kwoty 

przyznanych nagród dla dyrektorów miejskich placówek oświatowych.  

   Pan Wojciech Trzciński oznajmił, że nie wie, czy zgodnie z obowiązującymi przepisami 

może ujawnić dane dotyczące wysokości kwot przyznanych nagród pieniężnych. 

  Pan Aleksander Czarnecki przekazał, że uchwała Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie ustalenia 

kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli szczegółowo reguluje zasady ich 
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przyznawania. Dodał, że każdy może zapoznać się z treścią powyższej uchwał i sprawdzić 

procentowy zakres nagród, które może przyznać Burmistrz Wąbrzeźna. 

   Pan Wojciech Trzciński poinformował, że zgodnie z obowiązującym regulaminem ze 

specjalnego funduszu na nagrody dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno-

wychowawcze przeznacza się: 

- 25% funduszu na nagrody Burmistrza Wąbrzeźna dla dyrektorów szkół, 

- 75% funduszu na nagrody dyrektorów szkół oraz nagrody Burmistrza Wąbrzeźna dla 

nauczycieli szkół. 

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że chciałby rozpocząć cykl spotkań z 

mieszkańcami Wąbrzeźna, który będzie nazywał się: „Porozmawiajmy o Twojej okolicy”. 

Oznajmił, że spotkania z mieszkańcami będą organizowane w pięciu różnych lokalizacjach w 

Wąbrzeźnie. Spotkania zaplanowano w Komendzie PSP, Miejskiej i Powiatowej Bibliotece 

Publicznej, Przystani Sportów Wodnych, Wąbrzeskim Domu Kultury i prawdopodobnie w 

Hotelu Rondo. Dodał, że pierwsze spotkanie Burmistrza Wąbrzeźna z mieszkańcami odbędzie 

się w dniu 3 listopada 2022 r. w remizie PSP  o godzinie 16.30. Spotkania będą miały charakter 

otwarty. Następnie zaprosił wszystkich chętnych mieszkańców miasta oraz Radnych na 

zaplanowane spotkania.  

   Pani Małgorzata Biewald zapytała, czy w związku z zbliżającym się Świętem Zmarłych w 

dniu 1 listopada br. mieszkańcy miasta będą mogli spodziewać się utrudnień, ułatwień, 

udostępnionych parkingów dla kierujących pojazdami. 

   Pan Krzysztof Grzybek Komendant Straży Miejskiej poinformował, że na potrzeby 

mieszkańców oraz osób spoza miasta odwiedzających cmentarze dodatkowo udostępniony 

będzie dziedziniec Szkoły Podstawowej nr 2, gdzie będzie możliwość zaparkowania pojazdów. 

Dodał, że niewątpliwym utrudnieniem będzie brak możliwości parkowania pojazdów przy 

nowym cmentarzu wzdłuż ulicy Mikołaja z Ryńska, a na pozostałych drogach przyległych do 

cmentarza będzie istniała możliwość parkowania pojazdów. Ponadto pracownicy Straży 

Miejskiej na bieżąco będą patrolowali tereny wokół cmentarzy pod względem czystości i 

porządku oraz bezpieczeństwa.  

   Pani Małgorzata Biewald przekazała, że mieszkańcy miasta zawsze bardzo pozytywnie 

wypowiadają się w kwestii prawidłowego zabezpieczenia porządku przez Policję, Straż 

Miejska oraz służby miejskie. 

    Pan Sebastian Isbrandt, odnosząc się do wcześniejsze wypowiedzi Burmistrza Wąbrzeźna 

dotyczącej sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym, zapytał, czy dobrze 

usłyszał, iż szkółka kolarska przestała działać w Wąbrzeźnie. 
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   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że w związku z przeprowadzką instruktorki szkółki 

kolarskiej do innej miejscowości działalność została zawieszona. Dodał, że obecnie trwają 

poszukiwania instruktora w celu dalszego prowadzenia w Wąbrzeźnie szkółki kolarskiej.  

   Pan Aleksander Czarnecki przekazał, że przy ulicy Grudziądzkiej znajduje się ciąg parkowy 

z niedawno posadzonymi drzewami. Oznajmił, że z drzew opadają liście na trawnik, co nie jest 

estetycznym widokiem. Następnie pan Aleksander Czarnecki zaproponował rozważenie 

możliwości odpowiedniej pielęgnacji drzew polegającej na systematycznym przycinaniu 

gałęzi, aby ograniczyć nadmierny rozrost drzew.  

   Pan Aleksander Czarnecki zapytał Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, ile 

osób  z Ukrainy korzysta obecnie z pomocy ośrodka i w jakim zakresie, ile obecnie zamieszkuje 

w hotelu przy Stadionie Miejskim, ile Gmina Miasto Wąbrzeźno może przyjąć nowych 

uchodźców z Ukrainy      w związku z doniesieniami służb granicznych. 

   Pani Marzanna Wiśniewska Kierownik Wydziału Gospodarki Mieszkaniowej i Komunalnej 

Urzędu Miasta oznajmiła, że aktualnie firma Ekosystem wykonuje zlecone przez Gminę Miasto 

Wąbrzeźno prace porządkowe na terenie miasta. Dodała, że powyższe prace obejmują również 

grabienie i usuwanie liści z obszaru miasta. Przekazała, że przycinkę drzew na terenie miasta 

zlecono pracownikom Miejskiego Zakładu Usług Komunalnych.  

   Pani Anna Wróblewska Dyrektor MOPS poinformowała, że na dzień dzisiejszy z pomocy 

ośrodka korzystają tylko trzy osoby z Ukrainy. Dodała, że wszyscy obywatele z Ukrainy 

przebywający na terenie Wąbrzeźna skorzystali z Rządowego świadczenia w wysokości 300,00 

zł.  

   Pan Robert Żurawski poinformował, że aktualnie w hotelu sportowym przy Stadionie 

Miejskim przebywają 23 osoby. Dodał, że w hotelu mieszkają wyłącznie matki z dziećmi.  

   Pani Eleonora Orczykowska, odnosząc się do wcześniejszej wypowiedzi Burmistrza 

Wąbrzeźna dotyczącej kontroli NIK w Urzędzie Miasta, oznajmiła, że Radni Rady Miasta oraz 

burmistrz powinni być dumni i zadowoleni z wyniku kontroli i faktu, że Urząd pracuje 

poprawnie bez większych uwag. Następnie Pani Eleonora Orczykowska przekazała, że 

Spółdzielnia Socjalna „Baza”, która korzysta ze środków Gminy Miasto Wąbrzeźno na różnego 

rodzaju programy i projekty, została również wytypowana do audytu. Oświadczyła, że audyt 

został przeprowadzony i nie stwierdzono żadnych zastrzeżeń.  

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że w każdym roku Gmina Miasto Wąbrzeźno zleca 

przeprowadzenie audytu w kilku jednostkach.  

   Pani Mariola Frankowska Skarbnik Miasta poinformowała, że w latach poprzednich 

audytowi poddawane były Stowarzyszenia realizujące zadania o charakterze sportowym, gdyż 
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otrzymywały zawsze najwyższą pulę środków. Dodała, że w roku bieżącym katalog podmiotów 

objętych audytem został rozszerzony.  

  Pan Maciej Murawski Radny Rady Miasta oznajmił, że jako jeden z użytkowników chodnika 

przy ulicy Mikołaja z Ryńska chciałby na ręce Burmistrza Wąbrzeźna złożyć podziękowania 

dla pracowników MZUK za dobrze wykonane zadanie.  

   Pan Marcin Lewicki zapytał Burmistrza Wąbrzeźna jak przedstawia się kwestia remontu 

drogi wewnętrznej przy blokach wielorodzinnych przy ulicy Mickiewicza. 

  Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że liczył, iż powyższe zadanie uzyska akceptację 

mieszkańców    w ramach zadań Budżetu Obywatelskiego. Dodał, że droga wewnętrzna przy 

blokach przy ulicy Mickiewicza jest w planie dróg przyjętych w tzw. odcinkach próbnych masy 

asfaltowej. Jednak należy z decyzją dotycząca tzw. próbnych odcinków masy asfaltowej 

poczekać do przyszłego roku.  

 

Ad 14 

   Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Pani Aleksandra Basikowska 

zamknęła XLVII sesji w VIII kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu 26 października 2022 

roku. Poprosiła o wyłączenie urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Protokołował: 

Jarosław Niedbała          

                                                                                    

                                                                                                                             Przewodnicząca Rady 

 

                                                                                                  Aleksandra Basikowska                                                                                             

 

                                                                               

 

 

 


